
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 337 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 7. april 2006 
 

Spørgsmål 337: 
"Ministeren bedes kommentere henvendelsen fra Dansk Arbejder Idræts-

forbund vedrørende motions- og idrætstilbud til ældre, jf. alm. del – bilag 

371, og herunder oplyse om mulighederne for at finde de af DAI ønskede 5 

mio. kr. over tre år i ledige puljer." 

 

Svar: 
Jeg har forståelse for Dansk Arbejder Idrætsforbunds ønske om fortsat at 

kunne yde bistand i relation til etablering af tilbud om ældreidræt.  

 

Anmodningen fra DAI har imidlertid karakter af en driftsbevilling og ikke et 

udviklingsprojekt. Indenrigs- og sundhedsministeriet har som udgangspunkt 

ikke mulighed for at støtte ansøgninger af den karakter. Samtidig har jeg 

noteret mig DAIs henvisning til Socialministeriets ønske om, at etableringen 

af nye ældreidrætstilbud skal være selvfinansierede.  

 

Som det er udvalget bekendt, har jeg lanceret initiativet Gang i Danmark 

2007. Jeg vil i den sammenhæng tage kontakt til DAI med henblik på at 

sondere mulighederne for at inddrage DAIs ekspertise på ældreidrætsom-

rådet i året. 
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